
À noter que le texte français suit. 

MEDIA ADVISORY 
150th Anniversary of the First Meeting on Parliament Hill

Ottawa – June 7, 2016 – The Honourable George J. Furey, Speaker of the Senate, and the Honourable 
Geoff Regan, Speaker of the House of Commons, are pleased to announce that a group photograph of 
all parliamentarians will be taken to mark the 150th anniversary of the First Meeting on Parliament 
Hill. 

On June 8, 1866, the Legislature of the Province of Canada met for the first time in the original 
Parliament Building in Ottawa. This was also the first day of the final session of that Legislature, which 
focussed on discussions and debates on the future of Canada, the British North America Act and 
Confederation. 

The photograph will be taken tomorrow on Parliament Hill around noon. 

The Dominion Carillonneur, Dr. Andrea McCrady, will also be playing a special noon recital to mark the 
anniversary while the photo is being taken. 

A high-resolution digital photograph with billions of pixels, allowing for detailed zooming with 
remarkable clarity, will be taken to commemorate the occasion. The photograph and a time lapse 
video of the event will later be posted on parl.gc.ca. 
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Note to editors: 
Media attendance is for accredited members of the Parliamentary Press Gallery. Temporary 
accreditation can be coordinated by contacting Marc Fortier, A/Manager of the Canadian 
Parliamentary Press Gallery by email at marc.fortier@parl.gc.ca. 

https://www.ourcommons.ca/About/HistoryArtsArchitecture/carillon/programme-e.htm#2016-06-08
http://www.parl.gc.ca/
mailto:marc.fortier@parl.gc.ca


 

 

For more information: 
 
Heather Bradley 
Director of Communications 
Office of the Speaker of the House of 
Commons  
613-995-7882  
heather.bradley@parl.gc.ca 

 

 
Jenny Bascur 
Press Secretary 
Office of the Speaker of the Senate  
613-995-2891 
Jenny.Bascur@sen.parl.gc.ca 

 

 

AVIS AUX MÉDIAS 
150e anniversaire de la première réunion sur la Colline du Parlement 

Ottawa – Le 7 juin 2016 – L’honorable George J. Furey, Président du Sénat, et 
l’honorable Geoff Regan, Président de la Chambre des communes, sont heureux d’annoncer qu’une 
photo de groupe de tous les parlementaires sera prise pour souligner le 150e anniversaire de la 
première réunion sur la Colline du Parlement. 
 
Le 8 juin 1866, l’assemblée législative de la Province du Canada se réunit pour la première fois dans 
l’édifice d’origine du Parlement, à Ottawa. Ce jour marque également le premier jour de la dernière 
session de cette assemblée législative, où l’on discutera et débattra de l’avenir du Canada, de l’Acte de 
l’Amérique du Nord britannique et de la Confédération. 
 

La photo sera prise demain devant l’édifice du Centre, autour de midi. 
 
Le carillonneur du Dominion, Dre Andrea McCrady, donnera un récital spécial à midi, pendant la prise 
de la photo, pour souligner l’anniversaire. 
 
Une photo numérique de haute résolution, composée de milliards de pixels et permettant des 
agrandissements détaillés d’une netteté remarquable, sera prise pour commémorer l’événement. La 
photo et une vidéo en projection accélérée de l’événement seront publiées ultérieurement sur 
parl.gc.ca. 
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Avis aux rédacteurs :  
La séance est réservée aux membres accrédités par la Tribune de la presse parlementaire. Pour 
obtenir une accréditation temporaire, veuillez communiquer avec M. Marc Fortier, gestionnaire par 
intérim, Tribune de la presse parlementaire canadienne par courriel à marc.fortier@parl.gc.ca. 

mailto:heather.bradley@parl.gc.ca
mailto:Jenny.Bascur@sen.parl.gc.ca
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http://www.parl.gc.ca/
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Pour plus de renseignements : 
 
Heather Bradley 
Directrice des communications 
Bureau du Président de la Chambre des 
communes  
613-995-7882 
heather.bradley@parl.gc.ca 

 

 
Jenny Bascur 
Attachée de presse 
Bureau du Président du Sénat  
613-995-2891 
Jenny.Bascur@sen.parl.gc.ca 
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